

MScRIM

MSc in Risk and Insurance Management *

风险及保险管理学硕士课程 *

Special Features 课程特色

- The degree gives an in-depth coverage of the major areas in insurance, with an emphasis on professional practice.
本课程让学生深入认识保险业的主要领域，并注重专业实践。
- The degree covers risk management, general insurance, property and liability insurance, life and health insurance, insurance law and regulation, wealth management, insurance and financial services markets, and investments.
本课程涵盖风险管理、一般保险、财产和责任保险、人寿和健康保险、保险法律和法规、财富管理、保险和金融服务市场以及投资。
- The inclusion of finance electives increases the appeal of the degree to both students and potential employers.
本课程让学生选修部分金融学科，以加强他们将来就业的竞争力。

Learning Outcomes 课程学习目标

- Explain the theories and practices of risk management and insurance;
培育学生理解风险管理和保险的理论与实践；
- Devise suitable risk management strategies for different individuals and corporations;
培育学生掌握如何制定合适的个人和公司风险管理策略；
- Demonstrate a mastery of quantitative skills in applying risk models and performing risk analysis;
帮助学生掌握应用风险模型，以及执行风险分析的量化技巧；
- Apply risk management and insurance products to control risk exposures; and
培育学生运用风险管理和保险产品以控制风险；以及
- Explain regulatory compliance and regulations for insurance businesses in the insurance market.
培育学生理解保险市场及业务的法规和监管。

Programme Curriculum 课程结构

Required Courses (5 modules) 必修课程 (5 门)

Accounting and Financial Management in
Financial Institutions and Insurance Companies
金融机构及保险公司的会计与财务管理

Insurance Economics and Risk Theory
保险经济学与风险理论

Insurance Practice in Hong Kong and China
中国与香港的保险实践

Principles of Risk Management
风险管理原理

Risk Analysis and Modelling
风险分析及建模

Elective Courses (any 5 modules) 选修课程 (任选 5 门)

Financial Planning and Services in Hong Kong and China
中国及香港的财务策划与服务

Financial Risk Management
财务风险管理

Insurance Law in Hong Kong
香港保险法

Introduction to FinTech
金融科技导论

Life and Health Insurance
人寿及医疗保险

Property and Casualty Insurance
财产及意外保险

Reinsurance, Risk Transfer and Risk Securitization
再保险、风险转移及资产证券化

Remarks: The offering of elective courses is subject to sufficient demand and faculty availability.
备注：选修课程开设与否取决于学生需求及学系教师的教学安排。

Admission Requirements 入学条件

General qualifications 一般学历要求

- Hold a bachelor's degree awarded by a recognized tertiary institution or have equivalent qualifications, which will be considered on a case-by-case basis.

申请者需持有认可大学的学士学位或拥有其他同等学历（视乎申请者情况作个别考虑）。

Language requirements 语言要求

- An applicant whose degree is not from a tertiary institution in Hong Kong or an English-speaking country should obtain a minimum score of 550 (paper-based test) or 79 (internet-based test) in the Test of English as a Foreign Language (TOEFL), a band score of 6.5 or above in the International English Language Testing System (IELTS).

除非持有香港或其他英语国家大学颁发的学位，其他申请人必须符合以下要求：托福考试（TOEFL）最低成绩达 550 分（纸考）或 79 分（网考）；或雅思考试（IELTS）最低成绩达 6.5 分。

- Applicants who do not fulfil the above language requirements but have an equivalent score in a recognized test, or an equivalent qualification assessment to prove their language proficiency may be considered on a case-by-case basis.

未达到上述语言要求但持有同等资格的申请者，或有同等资格评估以证明其语言能力的申请者，会作个别考虑。

Remarks 注意

- A recent GMAT or GRE test score, while not required, will be helpful in determining admittance into the Programme.

GMAT或GRE成绩并不是入学申请的必需资料，但该成绩可作为录取参考。

Pre-entry courses 预科课程

- Applicants with no or limited background in accounting, finance, and statistics in their bachelor's degree will be required to pass the pre-entry course(s) "Fundamental of Insurance" and/or "Statistics Workshop" prior to the start of this Programme.

若申请者未曾修读过会计、金融及统计学等科目或对这些科目较少认识，将需于本课程开始之前通过相应预科课程（包括保险原理及统计学）。

Scholarships & Financial Assistance 奖学金及学费资助

- Scholarships might be considered for outstanding students on the basis of academic merit.

奖学金将授予成绩优异的申请者。

- Local students are eligible for applying the Extended Non-means Tested Loan Scheme (ENLS).

香港本地学生可申请“扩展的免入息审查贷款计划（ENLS）”。

Career Destination 职业前景

- Career opportunities include positions in insurance companies, banks, and other related financial institutions. MPhil or PhD programmes are also options.

学生毕业后可于不同行业职位发展，包括保险、银行和其他金融相关工作。另外，继续研究深造研究型硕士和博士亦是理想的出路。

MSc in Risk and Insurance Management

风险及保险管理学硕士课程

Tuition Fee (2021/22): Local students - HK\$180,000
学费 (2021/22): 香港本地生: 港币 180,000 元
Non-local students - HK\$180,000
非香港本地生: 港币 180,000 元

Mode of Study: Full-time
修读方法: 全日制
Study Period: Normal - 1 year
修读年限: 一般年限: 1 年
Maximum - 2 years
最长年限: 2 年

Modules Required: 10 modules
课程要求: 10 门

Credits Required: 30 credits
学分要求: 30 学分

Medium of Instruction: English
授课语言: 英文

Enquiry 信息及咨询

Tel 电话: (+852) 2616-8191

Email 电邮: admission_fin@LN.edu.hk

Website 课程网站
LN.edu.hk/fin_ins/mscrim/

WeChat 微信
lnfbtpg

